
17. april 2023 DBS Sydøstjylland bestyrelsesmøde på FSC. 
Til stede var: Per, Søren, Tove, Inge Mette, Erik, Jan, Benthe, Ernst, Henrik og Jette.  
Afbud fra: Birthe og Tanja.  
 
Velkommen til alle, og tillykke til dem der blev genvalgt, og tillykke til Henrik der blev valgt til suppleant   
 

1. Konstituering. 
Jan formand 
Tove næstformand  
Per kasserer 
Erik bestyrelsesmedlem 
Inge Mette bestyrelsesmedlem 
Søren bestyrelsesmedlem 
Jette Sekretær 
Bente 1. Suppleant  
Ernst 2. suppleant 
Henrik 3. Suppleant 

 
1.a Referatet er godkendt.  
 
2. Tilføjelser til dagsorden. 

1.a. godkendelse af referatet 
Punkt 6 bliver rettet til Showdown. 
Punkt 9 bliver rettet til mailkommunikation. 
Punkt 10 bliver til eventuelt.    

 
3. Godkendelse af dagsorden 

Efter rettelser af dagsorden blev den godkendt. 
 

4. Nyt fra formanden. 
Erik, Tove og Jan, har haft et møde den 24. marts 2023, med vores samarbejdspartnere kreds Fyn, 
Sønderjylland og Syd Vest - Jylland, vedr. planlægning fremtidige samarbejde om de store 
arrangementer, den 1. og 2. juli 2023. 
Planen var at alle 4 kredse skulle deltage, men Fyns formand var forhindret i at deltage.  
Der er blevet udarbejdet et program, som er udsendt til alle. Sidste frist er den 30. april 2023. Jan 
orienterede lige programmet. 
Det er alle bestyrelsesmedlemmer, suppleanter og konsulenter i de 4 kredse kan deltage.  
Men overstående var til møde, traf man DBSU, det endte ud med, at DBSU repræsentanter med to 
medlemmer en fra Sjælland og en fra Jylland, er med på lige fod med os andre. 
 
Der er HB møde den 23. april 2023, dagsorden er sendt ud, HB møde, forgår via   
Zoom. Hvis der er nogle der har kommentar, så sendt det, så jeg kan have det med.  
En sank om punkterne i dagsorden. 
 
Drøftede lidt om de planer der er vedr. ny blinde kursus, skal flytte ud lokalt, der kunne bestyrelsen 
sideløbende være med.  
 
Spise i mørke, kunne vi også lokalt lave som arrangement. Ikke i den dyre ende, men billigere, så 
man har mulighed for at invitere sine omgangskreds, så de kunne få en fornemmelse af hvor dan 
det er at være os. 



 
Der er forslag om, vi skal give en middag til de pårørende der hjælper os ved arrangementer, uden 
vores tilstedeværelse.  
      

5. Nyt fra kasserer. 
Har været til årsmøde med Blindes Jul, vi har værkelig tabt omsætning ved salg af Blindes Jul i hele 
landet. Vi har lagt omkring 98.000 nu er vi på ca. 70.000 blade og det er kritisk. Prisstigningen kan 
være en af årsagerende, det var måske lidt uheldigt, i forhold til krise invasion m.v. nogen kredse var 
mere ramt en andre. Det er Sydøstjylland bestyrelse, holdning, der bør nok ske nytænkning.  
Ernst sammen med Per, laver en strategi med at komme med et oplæg, om at finde flere sælgere, 
samt hvordan vi kommer vider med mere salg.    
 
Orienterede om kassebeholdningen.  
 
Regningen til transporten til og fra Høje Taastrup samt til Hotel Nyborg Strand er betalt, er ca. 
47.00Vi har fået 120.000 i kontingenter, 3.000 mere en året før. Lige pt. har vi ikke fået 
tilbagemelding om der ikke er medlemmer, der ikke ha betalt.  
 
Der er spurt ind til betaling af arbejdet på hjemmesiden, en drøftelse af det, der skal indsendes en 
regning på de timer der menes der er udført arbejde for. Efter loven må der udbetales 3.800 pr år, 
der er tre der får den, den der indlæser til vores medlemstelefon, vedr. vore arrangementer m.v.  
sekretær og nu Webb master. 
 
Det forslås at afholde kredsgeneralforsamling i 3. kvartal 2024, så vil der også være tid til at få 
gennemgå årsregnskabet, inden det underskrives, en god ide.     
Der blev aftalt, at vi beslutter på næste bestyrelsesmøde i juni, hvilken dato.   
 
Det er besluttet af der afholdes medlemsmøde i uge 41 og 43, Jan sender datoer ud.       

 
6. Mailkomnikasion  

Vi har haft en mailliste, som vi på sidste bestyrelsesmøde i februar besluttede af nedlægge.  da det 
har vis sig at være et problem for vores konsulenter.  
Søren vil lige sikker sig at alle har fundet en anden løsning, for så slette han listen i løbet af denne 
uge.  
Hovedkontoret vil genoverveje om de kan lave en mailliste, men det bliver ikke sådan lige nu. Vores 
mailadresse, er jo ikke sikret, som blind.dk adresse er.  
 
Vi skal have opdateret vores mail/telefon liste, Den er blevet rettet lidt til, og vil blive færdiggjort og 
rundsendt, og alle har sagt ja til, at den bliver rundsendt.  
 

7. råd og nævn. 
Anne Lise, Inge Mette, og Jette, har rundsendt referatet, der var ikke nogen bemærkninger.  
Søren oplyser, at han er blevet medlem af DH Vejle bestyrelses/FU.  
 

8. arrangementer og evalueringer. 
Regnskab fra turen til Høje Taastrup Hotel Nyborg Strand lød regningen på 23.798. det er blevet lidt 
dyre en det vi fik oplyst i november 2022.  
Viking bus små 20.000 med rundstykker kaffe og drikke 23.2000. lege af lokale i DH Centralt, 2.000 
kr. 7.500 smørebrød/drikkevare, har ikke pt fået regningen. I alt 56.098 kr. egenbetaling fra 



medlemmerne på 4.000, vi fik et tilskud fra aktivitet tilskud fra Hovedkontoret på 45.800 kr. turen vil 
ca. kostet kredsen mellem 6.500 – 7.500 kr. ca. 149 kr. pr deltager.  
Fra det er bestilt, har der været en prisstigning. 

            Foredrag i aften 8.000 kr. der går til forfatteren, en kreds betaling på ca. 1.300 
     Journalist og forfatter Helle Juhl. Hun har skrevet flere bøger, bl.a. den vi skal høre om.              
     ”Husbestyrerinde søges”. 

 
Silkeborgturen Hejren koster 13.108 kr. i tre timer. Platte pr stk. 198 kr. 57 tilmeldte giver 11.200 der 
foruden kaffe og kage ca. 50 kr. pr. kuvert. Ca. i alt 2.800 kr. 100 kr. for hørertelefoner.  
Egenbetaling er sat til 250 kr. i alt 12.200 kr.  
Aktivitet midler 20.436 kr.  
Kredsen kommer til at betale for bussen 7.000 – 8.000 kr.  

 
      Vores møde den 1. 2. juli er der søgt aktivitet midler til 35 personer. Vil løbe op i 34.500 kr.  

Med egenbetaling til kredsen 7.000 kr., har ansøgt om 27.600 kr. de 4 kredse, skal deles om 
drikkevarerne. Det gæster der er inverteret deles de 4 kredse om. De 4 kredse skal dele ca. 15.000 -
16.000 kr.                  
 
Elwis  sidt i september: hvor vi har fået et tilskud. 
 
Julefrokosten 11.november 2 kredsmedlemmer vil optræde med musik.  
Der er stemning for lidt fællessang. Slutter 18.30.  
 
Chokolade til koret til mindekoncerten 200 kr.      
   

9. Showdown. 
Showdownklubben i Aarhus har taget integrativ, til at starte en klub på FSC.  
Søren og Henrik, finder frem til annoncering m.v., hvor det skal være.   

 
10. Eventuelt.  

Horsens Kommune med samarbejde med Handicaprådet, er ved at udarbejde pårørendepolitik  
 
Jan orienterer Henrik, hvad, os bestyrelsesmedlemmer har af opgaver.   
 
 
 
Sekretær  
Jette Birgitte Pedersen.  

             
 


